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Dirigents de l’Alt Pirineu i Aran demanen 
que la vegueria tingui representació directa 
al Parlament 

També han reclamat al Govern una major inversió al Pirineu i 
que aquesta quedi recollida al pressupost 
  

 
Maria Vergés, Josep Maria Mullol, Isidre Chia, Martí Riera, Maria José Erta i Carles Isus, durant la reunió al Pont de 
Suert. / CCAR  

REDACCIÓ (El Pont de Suert).- Les presidències dels consells comarcals de 
l’Alt Pirineu i la sindicatura d’Aran s’han reunit aquest dilluns al Pont de Suert, 
en el marc de les trobades que mantenen periòdicament. Durant la reunió s’ha 
tractat, entre altres qüestions, sobre la necessitat que el Pirineu pugui tenir 
representació parlamentària directa a la cambra catalana. L’objectiu de la 
mesura, han apuntat, seria ajudar a defensar els interessos comuns d’aquest 
territori. 

Cal tenir en compte que, actualment, els representants de l’Alt Pirineu i Aran 
s’elegeixen per les circumscripcions de Lleida o Girona, de manera que queda 



a criteri dels partits polítics col·locar candidats pirinencs en llocs elegibles. En 
aquest sentit, comarques amb poc pes demogràfic i, per tant, amb pocs 
votants, com l’Alta Ribagorça, o dividides entre dues circumscripcions, com 
Cerdanya, solen ser les més perjudicades, ja que els partits no solen apostar 
per col·locar candidats d’aquests territoris en llocs amb opcions de sortir 
elegits, en considerar que tenen a pocs votants potencials.  

En la reunió d’aquest dilluns, els representants de l’Alt Pirineu i Aran han 
aprofitat també per reclamar al Govern una major inversió al Pirineu, que quedi 
recollida en la nova llei de pressupostos anual. “L’avaluació de la situació actual 
i la necessitat d’executar les previsions al Pirineu, per tal de revertir el dèficit 
d’inversions acumulat durant anys, és un reclam consensuat per tot el territori 
pirinenc”, han indicat en un comunicat posterior.  

A banda, durant la reunió també han apuntat que el fet diferencial de les 
comarques de muntanya s’ha de posar de manifest en la nova Agenda 
estratègica del Pirineu 2030. Per aquest motiu, es sol·licitarà una trobada amb 
els nous responsables del departament de Territori de la Generalitat per tal 
d’avançar en la definició de la llei de muntanya i de territori. 

La sessió d’aquest dilluns ha tancat, si no hi ha cap novetat, les trobades 
periòdiques mantingudes aquest 2022 per part dels presidents i presidentes 
dels cinc consells comarcals de l’Alt Pirineu -Alt Urgell, Alta Ribagorça, 
Cerdanya, Pallars Jussà i Pallars Sobirà- i la síndica d’Aran. Durant l’any, han 
apuntat, el grup de treball de les presidències ha tractat aspectes com el 
greuge al transport escolar, la consulta sobre els Jocs Olímpics, la pèrdua de 
serveis bancaris, el copagament de transport escolar, la futura llei de 
muntanya, les propostes de modificació de la llei de Territori, entre altres. 

 


